

N A T O ————  ———— O T A N

SERVICE DE PRESSE

PRESS SERVICE

OTAN/NATO, 1110 Bruxelles ■ Telephones: 241 00 40 - 241 44 00 - 241 44 90 TELEX: 23-867

PRESS RELEASE (80)9

Brussels, 24th April 1980

COMMITTEE ON THE CHALLENGES OF MODERN SOCIETY (CCMS)

Plenary Session - 5th-6th May 1980

NATO's Committee on the Challenges of Modern Society (CCMS) will hold its spring Plenary Session in Brussels on 5th and 6th May, 1980.

The principal feature of the Session will be a round table discussion on the theme "Review and Assessment of Technological Systems". The purpose of this Round Table is to discuss how different countries evaluate the advantages and disadvantages of possible new technologies. Also expected to be covered is how this kind of evaluation is factored into the decision-making process.

The Committee will also be invited to examine United States proposals for the holding of an international symposium on the disposal of hazardous wastes and for the organization of a high-level conference on the management of technology.

Among other subjects to be discussed are the final report on a study on the desulfurization of flue gas and a consolidated report on current CCMS pilot studies.

The agenda of the meeting is attached for information.

Dr. P.W. Hemily, the Acting Assistant Secretary General for Scientific and Environmental Affairs, will hold a Press Conference on highlights of the meeting at 12.45 p.m. on 6th May 1980 at NATO Headquarters, to which you are cordially invited. National representatives may also participate in the Conference.

COMMUNIQUE DE PRESSE (80)9

Bruxelles, le 24 avril 1980

COMITE SUR LES DEFIS DE LA SOCIETE MODERNE (CDSM)

Session plénière - 5 et 6 mai 1980

Le Comité de l'OTAN sur les Défis de la Société Moderne (CDSM) tiendra sa prochaine session plénière de printemps à Bruxelles, les 5 et 6 mai 1980.

La session sera principalement marquée par une table ronde sur le thème "Inventaire et évaluation des systèmes technologiques". Ces échanges de vues porteront sur les avantages et les inconvénients que les différents pays voient dans les technologies nouvelles en présence. A cette occasion, on étudiera aussi comment faire ce genre d'évaluation un des facteurs du processus de décision.

Le Comité sera également invité à examiner les propositions des Etats-Unis concernant l'organisation d'un colloque international sur le traitement des déchets dangereux et d'une conférence de haut niveau sur la gestion de la technologie.

Parmi les autres questions à l'ordre du jour, il faut citer le rapport final sur la désulfuration des gaz de fumée et un rapport de synthèse sur les études pilotes en cours.

L'ordre du jour de la réunion est joint pour information.

M. P.W. Hemily, Secrétaire Général Adjoint pour les Affaires Scientifiques et l'Environnement, donnera le 6 mai 1980, à 12h45, au siège de l'OTAN une conférence de presse qui portera sur les principaux aspects de la réunion à laquelle vous êtes cordialement invités. Les représentants des pays peuvent également assister à cette conférence.

ANNEX TO PRESS RELEASE (80)9  
Brussels, 24th April 1980

COMMITTEE ON THE CHALLENGES OF MODERN SOCIETY (CCMS)

AGENDA

- I. OPENING REMARKS BY THE CHAIRMAN
- II. ROUND TABLE DISCUSSION : REVIEW AND ASSESSMENT OF TECHNOLOGICAL SYSTEMS
- III. REVISION OF THE PROGRAMME OF PLENARY SESSIONS
- IV. FINAL REPORT ON FLUE GAS DESULFURIZATION
- V. GENERAL REVIEW OF CURRENT PILOT STUDIES
- VI. FRENCH PROPOSAL FOR A PILOT STUDY ON THE PROSPECTS FOR LIGHTER-THAN-AIR AIRCRAFT
- VII. ENVIRONMENTAL IMPACT OF DEFENCE ACTIVITIES IN PEACETIME
- VIII. POSSIBLE REVISION OF THE FELLOWSHIP PROGRAMME
- IX. ORGANIZATION OF A SYMPOSIUM ON HAZARDOUS WASTES DISPOSAL
- X. MANAGEMENT OF TECHNOLOGY : PROPOSAL FOR A HIGH-LEVEL CONFERENCE
- XI. ANY OTHER BUSINESS
- XII. DATE OF NEXT PLENARY SESSION.

COMITE SUR LES DEFIS DE LA SOCIETE MODERNE (CDSM)

ORDRE DU JOUR

- I. OBSERVATIONS LIMINAIRES DU PRESIDENT.
- II. TABLE RONDE SUR LE THEME : INVENTAIRE ET EVALUATION DES SYSTEMES TECHNOLOGIQUES.
- III. REVISION DU PROGRAMME DES SESSIONS PLENIERES
- IV. RAPPORT FINAL SUR LA DESULFURATION DES GAZ DE FUMEE
- V. EXAMEN GENERAL DES ETUDES PILOTES EN COURS
- VI. PROPOSITION FRANCAISE POUR UNE ETUDE PILOTE SUR LES PERSPECTIVES DU "PLUS LEGER QUE L'AIR"
- VII. INCIDENCE SUR L'ENVIRONNEMENT DES ACTIVITES MENEES DANS LE DOMAINE DE LA DEFENCE EN TEMPS DE PAIX
- VIII. REVISION EVENTUELLE DU PROGRAMME DES BOURSES
- IX. ORGANISATION D'UN COLLOQUE SUR LE TRAITEMENT DES DECHETS DANGEREUX
- X. GESTION DE LA TECHNOLOGIE : PROJET DE CONFERENCE DE HAUT NIVEAU
- XI. QUESTIONS DIVERSES
- XII. PROCHAINE SESSION PLENIERE